
 

 

ALAKOULUJEN PALVELUVERKKOSELVITYKSEN VALMISTELURYHMÄN KOKOUS     
Asialista  
   
Aika: torstai 16.9.2021 kello 16.00-17.40 

Paikka: Valtuustosali / sähköinen Teams-kokous    
   
Osallistujat:   
Heidi Jakara, kv:n puheenjohtaja      läsnä/teams 

Sini Kahilaniemi, kv:n II varapuheenjohtaja      läsnä/teams 

Jussi Viljanen, kh:n puheenjohtaja       läsnä 

Marjo Mäkinen-Aakula, kv:n I varapuheenjohtaja     läsnä/teams 

Ilkka Hjerppe, kh:n varapuheenjohtaja    läsnä/teams klo 16.59-17.40 

Ulla Eronen, lasten ja nuorten ltk puheenjohtaja     läsnä/teams 

Miia Saarinen      läsnä/teams 

Sami Kymäläinen    läsnä/teams  

Harri Raitala, henkilöstön edustaja     läsnä/teams  klo 17.19-17.40 

Mia Mattila, kasvatus- ja opetusjohtaja      läsnä 

Juha Kuusisto, kaupunginjohtaja      läsnä 

Matti Vesava, tekninen johtaja      läsnä 

Marjatta Lilja, talous- ja hallintojohtaja    läsnä 
Jenni Decandia, kasvatuksen ja opetuksen suunnittelija läsnä  

Minna Lähteinen, sihteeri      läsnä 

Valtteri Paananen, rakennuttajainsinööri  läsnä/teams 

  

  
  
Asialista:   
   

1. Kokouksen avaus ja ryhmän jäsenten toteaminen  
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jussi Viljanen avasi kokouksen ja totesi ryhmän 
jäsenet sekä läsnäolijat. 
 
2. Uuden puheenjohtajan valinta  
 

Valtuuston I varapuheenjohtaja Marjo Mäkinen-Aakula esitti kaupunginvaltuuston 
puheenjohtaja Heidi Jakaraa ryhmän uudeksi puheenjohtajaksi. Heidi Jakara puolestaan 
esitti Jussi Viljasta puheenjohtajaksi. Marjo Mäkinen-Aakulan vedettyä esityksensä pois, 
puheenjohtajaksi valittiin Jussi Viljanen. 
 
3. Päivitetyt oppilasmäärät ja oppilasennuste  

 
Kasvatus- ja opetusjohtaja Mia Mattila esitteli päivitetyt oppilasmäärätilastot sekä 
oppilasennusteen. Aineisto liitteenä. 
 
Päivitetyn oppilasennusteen mukaan oppilasmäärä laskee joka koululla.  
 
Jo nyt Rovastinkankaan koulun yhdessä luokassa oppilasmäärä niin pieni, että 
kaksisarjaisuus ei ole enää mahdollista. Yhden koulun pienet luokkakoot eivät ole tasa-
arvoista muita kohtaan. 
 



 

 

Jos Karpinlahden ja Rovastinkankaan vuosiluokat yhdistettäisiin, saataisiin ideaalit luokkakoot. Jos 
yhdistämistä ei tehdä, tulevaisuudessa on tehtävä rakenteellisia muutoksia Karpinlahdessa. Tämä 
tarkoittaa kolmen ryhmän sijaan kahta ryhmää esim.  0-3 ja 4-6 luokat. 
 
Mia Mattila esitteli myös Tampereen kaupunkiseudun esi- ja perusopetuksen seutuvertailun 2020 
johtopäätöksiä. Seutuvertailu on menossa kuntajohtajien käsittelyyn, jonka jälkeen vertailu 
tuodaan kuntiin lautakuntien tiedoksi. 
 
Talous- ja hallintojohtaja Marjatta Lilja päivittää aineistoon Oriveden kaupungin talouden 
kehityksen kokonaiskuvaa; mitä ollut ja miltä näyttää tulevaisuudessa. Aineisto valmistuu ti 
21.9.2021 pidettävään info- ja keskustelutilaisuuteen. 
 

 

4. Kiinteistöjen tilanne ja korjaus- tai uudisrakentamiskustannukset  
 

Kaupunginjohtaja alusti asiaa.  
Karpinlahden koulun kuntotutkimus teetettiin Vahasen Rakennusfysiikka Oy:llä viime syksynä.  
 
Selvitystyöryhmässä todettiin keväällä, että Hirsilän koulusta tarvitaan myös uusi, perusteellinen 
selvitys. Selvitys valmistui maaliskuussa. Tämän jälkeen Pirte antoi lausunnon Hirsilän koulun 
sisäilmaston terveydellisestä merkityksestä, joka pohjautuu Vahasen Rakennusfysiikka Oy:n 
Kosteus- ja sisäilmatekniseen kuntotutkimukseen. 

 
Lisäksi Tredu- kiinteistöt on teettänyt kuntotutkimuksen Vahanen Oy:llä. Tutkimuksessa selvisi 
mittavat peruskorjaustarpeet. Tredun tilanne ei vaikuta kuitenkaan Karpinlahden tilanteeseen. 
Rovastinkankaan koulu on sidoksissa ruokalan, teknisen työn ja liikuntasalin puolesta. 

 
Rakennuttajainsinööri Valtteri Paananen esitteli yhteenvedon koulukiinteistöjen kunnosta, 
korjaustarpeista ja kustannuslaskelmista. Materiaali liitteenä. 

 
Alustusten jälkeen työryhmä kävi laajaa keskustelua. 
 
Keskustelussa esiin nousseita kommentteja: 
 
- Kunnan perustehtävänä hyvät opetuspalvelut lapsille, seinät eivät ole ensisijaisia vaan opetus. 

   Karpinlahden ja Hirsilän koulujen välimatka 14 kilometriä, välillä on neljä koulua. 
   Ei ole järkevää laitaa rahaa korjauksiin, sillä oppilasennustekin on laskeva. Rovastinkankaan 
   kouluun voidaan jatkossa joutua varaamaan rahaa. 

 
- Miten kouluverkon kaventuminen vaikuttaa erityisopetuksen saamiseen tai tuen määrään?  

Oppilailla olisi käytössään paremmat tuen palvelut Kultavuoreen/Rovastinkankaan kouluun  
siirryttäessä. Oppilaat, joilla mittava erityisen tuen tarve, käyvät jo nyt Kultavuoren tai 
Rovastinkankaan koulussa. 

 
- Karpinlahden koulun oppilaat ovat jo nyt yhden päivän viikossa Rovastinkankaan koulussa 

teknisen työn ja liikuntatunneilla ( 3-4 ja 5-6 luokkalaiset) 
 
- pitää miettiä lapsen parasta, mietittävä kaupungin kokonaisetua kuitenkin lapsen etu edellä 

mentävä, kaupungilla ei ole varaa miljoonien eurojen remontteihin 
 
- Tredun paikkakunnalla pysyminen tärkeää ja turvattava, suuri merkitys syrjäytymisen 

ehkäisyssä, helpottaa elinkeinoelämää, yhteys työmarkkinoihin, osaajia löytyy    
 



 

 

- ajatus yhteiskampuksesta Tredun, Oriveden yhteiskoulun ja lukion kesken, pitäisikö herättää 
keskustelua, olisiko taloudellisesti mahdollista 

 
- Tredu päättää oman koulutuksensa järjestämisestä. Tredun kuntoselvitys menossa Tampereen 

kaupungin lautakuntakäsittelyyn syksyllä 
 

- kiinteistöstrategiasta tehty valtuustoaloite, strategian saaminen nähtiin tärkeänä 
 

- Rovastinkankaan ja Kultavuoren koulut ovat toimivia kouluja, Eräjärven koulua puoltaa 
etäisyys; kuljetusajat pitkiä pienille koululaisille, on eri tilanteessa 
 

-  koulujen pedagoginen toiminta on turvattava. Jäljelle jäävät koulut pystyvät toimiaan lain 
mukaisesti. Hirsilän ja Karpinlahden remontointi ei ole järkevää 
 

-  urheilu- ja lentopallolukion yhteistyö Tredun kanssa; yhteistyötä tehty, olisi hyvä saada 
laajennettua ja saada Treduun urheilusta/lentopallosta kiinnostuneita.  
 

- Oriveden kokoisessa kunnassa yhteistyö mahdollista, pystytään räätälöimään yksilöllisiä 
ratkaisuja oppilaille, lisää markkinointia tarvittaisiin 
 

- Tredulla on tiedossa, että otetaan vastaan hyvät urheilusta kiinnostuneet, olisi hyvä saada 
korostettua tätä myös Tredun markkinoinnissa 
 

- kampusajatus ainoa järkevä ajatus eteläisellä osalla, Rovastinkankaan koulun lähiympäristön  
rakennusoikeus selvitettävä, järkevää joukkoliikennettä ajatellen (Nysse),  Rovastinkankaalla 
hyvät liikuntapaikat ja -mahdollisuudet, ei ole järkevää lähteä eri paikkaan 
 

- järkevää tehdä kaksi koulukeskittymää, yhteiskoulu-lukio-Kultavuori ja Rovastinkankaan 
alueella toinen 
 

- peruskorjaus on aina riski 
 

- uudet rakennukset ovat muuntojoustavia, pienillä ratkaisuilla käyttötarkoituksen muutokset, 
yli 50 vuotta vanhat rakennukset hyvin huonoja tähän  

 
 

5. Alakoulujen palveluverkkotyöryhmän valmisteluvaiheen ehdotus (aikaisempaa esitystä 
muutettava ainakin aikataulujen osalta)  

 
Esitettävät vaihtoehdot päivitetään info- ja keskustelutilaisuuden jälkeen. 
 
Asia viedään valtuuston käsiteltäväksi lokakuussa, jotta mahdolliset muutokset ehditään ottaa 
huomioon talousarviossa. 
 
21.9. järjestetään info- ja keskustelutilaisuus kaupunginvaltuuston, lasten ja nuorten lautakunnan 
sekä teknisen lautakunnan jäsenille.  
 
29.9. seuraava valmisteluryhmän kokous 
 

 

6. Infotilaisuuden työnjaosta ja materiaalista sopiminen  
 

Sovittiin, että 21.9. päivän tilaisuus nimetään Info- ja keskustelutilaisuudeksi. Lisäksi todettiin, että 
tilaisuuden työnjako ja aineisto sama kuin tässä kokouksessa. 



 

 

 
 

7. Muut asiat 
Muita asioita ei ollut. 

 
8. Kokouksen päättäminen  
 

Puheenjohtaja kiitti hyvistä puheenvuoroista ja materiaaleista ja päätti kokouksen klo 
17.40. 

 
 


